
Årsberetning 2024/25


Et år og en uge siden at vi sidst afviklede GF i Do. klubben er blevet et år 
ældre og det samme er alle I andre. 

Det sidste år er der sket mere for Do end der er sket i mange år. Vi har taget 
nogle ret store beslutninger for klubben og vi har taget nogle kampe og store 
skridt. Det har vi kunne fordi vi er en bestyrelse som virkelig har knoklet og til 
tider også lidt for meget. 

Den siddende bestyrelse har vist, at hvor der er vilje er der vej. Selv med en 
utroligt utålmodig formand. 


April:  
Sebastian var afsted uden resten af Hougaard klanen for første gang og vi 
havde en rigtig mandetur, William, Sebastian, Storm og jeg. Det blev til 3 
medaljer og en mega hyggelig dag. 


Thomas deltog i sin første danfortræning og måtte sande at det var utroligt 
hårdt. Det er det for alle og det ændrer sig bestemt ikke. Resultatet kan vi 
alle huske. En accepteret teoriprøve!  


Maj:  
Coach W, Pia og jeg drog ud på Aarhus Privat skole og underviste et hav af 
børn i taekwondo. En skøn solrig dag og lidt monetos kom i klubkassen. 


D.17.05. inviterede jeg resten af bestyrelsen med på rådhuset. I kraft af at 
blive dansk mester i 2023 skulle jeg, med til årets fejring af de danske mestre 
på Aarhus Rådhus. Tro det eller ej men jeg skyndte sig så meget ned fra 
scenen, da jeg stod der alene med rådmanden, at man nærmest ikke kunne 
nå at tage et billede. En fornem aften med bobler, tale, underholdning og fint 
selskab. Gaven var det billede de hænger i køkkenet. 


Pia repræsenterede Do, til Thisteds 50 års jubilæumsfest. Klubben gav en 
blomst, samt et klubmærke. 


Maj var også måneden hvor vores æresmedlem Helena gennemførte en flot 
og varm mil til Royal run, og vi var flere som kom ud i mindeparken og 
heppede og vi så den nye konge. 


Sidste weekend i maj var også fyldt med TKD. Leah, Nicolaj og jeg drog til 
idrættens hus i Brøndby til repræsentantskabsmøde i dansk taekwondo 
forbund. Det går ind under det man kalder en begivenhedsrig oplevelse. 


Juni:  
Den efterfølgende weekend rammer Pia, Coach W og jeg Danish Open i 
Skanderborg. Det var Pias første stævne og viste en god figur og kom hjem 



med en masse blot på tanden. Jeg blev bedste dansker i min gruppe. 
Tyskerne tog alle 3 medaljer. 


Juni som ellers bød på en del sol, valgte at åbne himmelen da Hougaard 
klanen drog i Fårup sommerland. Martin vinder prisen for bedste forældre 
den dag ;) Perfekt når man nu alligevel ikke er så god til sol. ;)


Det var måneden hvor vores kasserer Nicolaj gennemførte Aarhus city 
halvmaraton i tiden 1 time, 42 minutter og 53 sekunder. 


Nogen vælger at bruge 2 år på det andre 3. Ikke desto mindre blev William 
Boye student efter 3 år. Charlotte og William Sørensen drog afsted som 
repræsentanter for klubben på den store dag.  

VI var et par stykker som kom til festen nogle dage senere og overværede en 
studenterfest anno 2024. Skide hyggeligt og en god start på en sommerlejr. 


Juli:  
D.06.07.2024 fik Thomas Gravgaard tildelt sit 1.dan efter lang tids træning. 

Ganske velfortjent og blev fejret med maner i Ry, på årets sommerlejr. 

Storm og uvejr den første nat men ellers en lejr med alt det gode. Træninger i 
massevis og Sebastian vandt med flest træninger over hele ugen. 


Vi fik spillet rundbolds kortspil, drukket øl, danset til diskomusik, spist lækker 
mad lavet af Bjarne og for først gang havde klubben 4 stå i dobog med sort 
revers. Imponerende syn. En uge vi hvert år glæder os helt vildt til og som 
skaber minder for livet. Tak til alle jer som kom og festede, trænede, hjalp til 
og stod klar med anhænger og forfriskninger når det var tiltrængt. 

Dette års sommerlejr er i Hørning og i år er der 50 års jubilæum. 

Målsætningen er, at vi skal rekord mange med. I år ar vi i skrivende stund 17 
mulige dan vi kan hive hjem til klubben. 


Juli måned blev vi officielt medlem af Aarhus Idrætssamvirke. En 
idrætsorganisation hvis formål er at styrke foreningslivet i Aarhus. En kanon 
sparringspartner. 


Det var også i juli at vi arbejde på højtryk i hemmelighed for at skaffe nye 
lokaler. 


August: 
Fight X Open løb af stablen. William S, Pia, Anton og jeg var afsted. Det blev 
til flere medaljer og ikke mindst en masse læring. Igen betød det alverden at 
nogen fra klubben kom og bakkede om om os som deltog. 


i slutningen af august måtte vi så accepterer at Coach W, havde brug for ny 
luft under vingerne for en tid. en kandidat grad ligger og venter på sjælland. 



Nærmest hele klubben mødte op for at sige på gensyn. Tak fordi I alle tog jer 
tid. W hans stadig sin licens i klubben og træner pt. i Østerbro frem mod sit 3 
dan til sommer hvor han er aspirant for Do. Lige pt. stadig midlertidigt udlånt. 
Han har det godt og ved at vi forventer at han snart kommer og underviser 
os igen. 


Lisa Kjær vinder bronze ved PL i Paris og slutter sin karrierer. Mange af os 
fulgte stolt med herhjemmefra. 


September:   
VI holder pt. bestyrelsesmøder ret ofte og er i daglig kontakt med hinanden. 
Vi er ved at lægge sidste hånd på en kontrakt for de nye lokaler. Det hele 
spidser til og vi kan af flere grunde intet afsløre. Bare tanken giver sug i 
maven og håbet lever for vildt. 


D.03.09.2024 kan vi afsløre at vi har skrevet under på en kontrakt på vores 
egene lokaler. Det er enormt stort og vi kan rykke ind fra 01.10.2024. 

Efter 8 år i AFA er den epoke slut. Det var nok sundest for alle. Vi ønsker AFA 
god vind fremover. 

Tingene flasker sig og ganske få dage efter kontrakten er skrevet under og 
blækket er tør, sidder Pia, Nicolaj og jeg til møde med Bilka angående et 
større sponsorat. Vi havde nok ikke ventet andet end en snak om muligheder 
og da vi går derfra er vi lovet 15.000 kr. i sponsorat.

Det lyder af mange penge og bevares det er det også, men i kraft af de nye 
lokaler får de hurtigt ben at gå på. Pengene gik til måtter i klubben.


Oktober:  
Vi rykker ind i de nye lokaler og dagen efter at måtterne er lagt på får vi 
besøg af Lars Engsvang, som kommer fra fyn og som gav sit bud på en 
effektiv tkd træning. Flere elever husker den dag de var prøveklud hos Lars. 


Det er her i oktober at vi kan afsløre at vi får vores næste store sponsorat. 
5000 kr. fra Park Alleens fysioterapi. Penge som også går til istandsættelse 
af lokaler. Tak henrik Skovbakke. Det er utroligt værdsat. 


I oktober får vi et stort flag til vores flagstand og ikke mindst flotte beachflag 
og banner. 


November:  
Halloweenfesten var ikke det største tilløbsstykke, men os som kom havde 
en fest og det var utroligt hyggeligt og der blev grinet. En stor opfordring til 
at bakke op om de initiativer som bliver taget i klubben. Det gør det bare 
sjovere som frivillig, at gennemfører et arrangement når folk bakker op om 
det. 




I november skulle jeg så forsvare sit danske mesterskab. Med en forskel på 
0,6 point blev det til en sølvmedalje. Den guldmedalje er kun tIl låns. Jeg 
napper den tilbage i år. 


D.17.11.2024 fik klubben endnu en sortbælte. Anton Thorsen den 
arbejdshest fik efter en flot præstation sit 1.dan. Hold op den gut er sej. 
Kæmpe ros, kæmpe fejring og kæmpe tillykke. 

At se Julie og Anton til træning ugen efter med sorte kraver sammen var for 
vildt et syn. Thorsen klanen kan virkelig noget helt særligt. 


Slut november deltager Leah og jeg i årets GF i CV og stort tillykke til Henrik 
Frost med titlen som formand for CV. Efterfølgende var der højdansseminar. 
GM Choi fortalte om sine tanker for fremtiden og annoncerede at han ville 
træde langt mere tilbage i baggrund. I år 2025 er chok netop fyldt 80 år og vi 
samler ind til ham. Mere info om det. 


D.26.11.2024 får vi besøg af regerende europamester Nicole Nielsen. Hun 
kommer og underviser os i faserne 1-2-3 og hvilken energi der var skabt i 
salen den aften. 


December: 
William er den eneste som er frisk en morgen i Rødovre, da han jo bor tæt 
på. Vi drog altså endnu en gang afsted og denne gang til Rødovre cup. 
Desværre bliver Leah skadet, så hende og thomas må trække sig i Pair. Det 
holder hende ikke fra at tage med og bakke op om min deltagelse. Desværre 
taber jeg til ærkerivalen igen og slutter derfor året med 5 guld og 2 sølv 
medaljer og bedste dansker i min gruppe i Bulgarien samt til Danish Open. 
Bulgarien er nævnt i sidste års beretning.

D.11.12.2024 får vi besøg af vores nye ven og en helt særlig fyr. Nemlig Billie.  

Han viser lidt taekwondo og laver en gennembrydning samt kommer med 
drikkedunke og vi fejre det store sponsorat. 

Var det Anton som var inde i ulven? Vi finder aldrig ud af det. 


D.15.afvikler vi årets julefrokost i Do for alle voksne og endelig fik vi danset, 
sunget og spilet pakkeleg. Tak til jer som stod for den aften. En befrielse som 
formand at kunne læne mig tilbage og nyde at alle hygger sig og nyder en 
festlig aften. 


D.17.12 er alle ædru igen og vi afvikler den hyggeligste juleafslutning med 
nissehuser, pebernødder og traditionen tro de fineste tid kager. 


D.20.12 er Leah og jeg afsted igen i Skanderborg var vi deltager i GM Chois 
officielle sidste klubtræning. Vemod og respektfuldt.

Det hele sluttede med æbleskiver og julehygge blandt venner. 

Herefter kunne vi også med god sam vittighed tage på juleferie. 




D.04.01.2025 kunne vi efter flere ugers korrespondence dele med jer alle at 
vi er blevet en “+klub” ved Specialsport. Det betyder at familier som har børn 
og unge med særlige behov nu kan finde os via specialsport.dk Bestyrelsen 
har allerede deltaget i en enkelt workshop omkring det at undervise børn 
med diagnoser. 


Vores nytårskur bestod af endnu en gæstetræner, Carsten Pedersen fra 
Hillerød. 8.dan og med en solid kæberasler fik han vist os hvordan de gør på 
sjælland. Træningen var for både junior og voksne. 


For første gang i Do s historie fik 4 stk tildelt titlen som træner. Julie, Anton, 
Diala og sebastian. Kæmpe tillykke med det. Det betød også det til dato 
største trænermøde afviklet ugen efter. Vi havde William S med online. 


Januar var også den måned hvor jeg skulle  til nordiske mesterskaber i Oslo. 

Men en lidt tynd jakke drog jeg med Peter til oslo og fik lavet den klassiske 
fejl hvilket betød en plans lige udenfor medaljerne. KÆMPE frustrerende, da 
det betød endnu et nederlag til ham der vi ved nok. 

Dog stillede jeg op med min mix partner for første gang i mere end 20 år. Vi 
tabte med o,6 point til viceverdensmestrene og jeg fik en sølvmedalje med 
hjem. 

 

Februar:  
Den første weekend i februar drog vi igen afsted og gennegang til Munkebo 
cup. Vi fik fornemt besøg fra Matthew som pt er på Bosei på højskole. 

Det blev til en lidt barsk start for Diala, som virkelig mødte en hård gruppe. 
Der er lagt en slagplan og jeg kan i skrivende stund fortælle at den holdte, 
men mere om det i næste års beretning. Jeg selv vandt guld. Tak Coach W 
for igen at møde op.


Midt februar havde vi arbejdsdag og måtte igen konstaterer at det er de 
samme mennesker som møder op. 

Vi fik udrettet en del, men blev langt fra færdige. Nu kan man slænge sig i 
sofaen og klæde om samt lave sig en lækker kop kaffe i vores baristahjørne. 

Tak til jer som kom og bød ind. 


Forbundet fyldte 50 år og det fik vi markeret med endnu et fællesbillede ed 
flag. Den slags må ikke glemmes. 


Igen med endnu en instruktør på besøg og denne gang CV næstformand 
Tore Karsø 7.dan. han kom alene for at se os an og kigge på enkelte 
aspiranter. Det er Tore som har indstillet mig til 5.dan og som er min vejleder. 
Tore blev imponeret over vores lokaler og ikke mindst alt det vi udretter. 


http://specialsport.dk


Slut februar drog vi endnu en gang afsted og denne gang til det største 
stævne i DK, Esbjerg Cup. 

Det blev til 2 guld, 1 sølv og en bronze. Tak til William B  for at være coach i 
teknik og sebastian for at være det i kamp .Uden jer var det aldrig lykkedes 
os at komme gennem dagen. 

Samme weekend var Morten, Anton og Anders til MA Masters seminar, hvor 
der blev trænet kampsort på alle mulige måder. Vigtigst var at der blev 
samlet ind til 3d print support til Ukraine. 

Midt februar afleverer jeg min afhandling og om en lille måned er der 
mundtligt forsvar af opgaven. 


Marts: 
D.03.03 fyldte klubben 14 år, hvilket r helt vildt. Jeg startede klubben i en 
gammel gusten gymnastiksal og folke troede ikke på mig. Den helt gamle 
historie og nu sidder vi så her i egne lokaler takket være alle jer. 


En særlig velkomst til Doris som er vores nye medlem (en støvsuger) og som 
er et symbol på at folk udefra hjælper os når de kan se at vi har brug for 
hjælp. 

Det skal siges at vi ikke må glemme vores tro venner, Globen Sport, PArk 
alleens Fysioterapi og ikke mindst Bilka. Uden al den støtte var vi ikke der 
hvor vi er i dag. 


Til sidst vil jeg nævne trænerteamet i klubben. Tak for alle jeres mange timer i 
lægger her i klubben. Som undervisere, sensor ved gradueringer og når I 
gang på gang går forrest. 


Vi ser frem mod en sommer med hele 17 dan i vente hvis alt går som det 
skal. Vi ser fem mod endnu flere begivenheder i Do og vi ser en stigende 
tendens på vores hold. Flere og flere møder op og vi stiger i medlemsantal. 2 
skridt frem og 1 tilbage. Lige som det plejer. 

Lige nu er et af vores mange fokus, fastholdelse. Vi arbejder på nye tiltag, 
sociale arrangementer og ikke mindst på at får skabt de bedste rammer for 
årets sommerlejr i Hørning. 


Peter Rothgardt

Sabumnim

Formand 



